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Hrvatski savez za orijentacijsko trčanje 

2. sjednica Izvršnog odbora 
  

ZZ  AA  PP  II  SS  NN  II  KK  
 

 
Sjednica je održana 17. veljače 2006., na adresi Ribnjak 2, Zagreb s početkom u 17 sati.  

 
 

Prisutni članovi Izvršnog odbora: 
 

1. Darko Sakar – predsjednik Saveza; 
2. Ivica Urbanc – dopredsjednik Saveza; 
3. Darko Duhović – član Izvršnog odbora Saveza; 
4. Damir Gobec – član Izvršnog odbora Saveza; 
5. Damir Miljković – član Izvršnog odbora Saveza; 
6. Tihomir Salopek – član Izvršnog odbora Saveza; 
7. Damir Jasprica – član Izvršnog odbora Saveza; 
8. Željko Oršalić – član Izvršnog odbora Saveza; 
9. Nenad Lovrec – član Izvršnog odbora Saveza; 

 
ostali prisutni: 

1. Zoran A. Krivokapić – v.d. tajnika, 
2. Tomislav Varnica – član Nadzornog odbora Saveza; 
3. Mladen Vukmanović – predsjednik OK „Kapela“ Zagreb (otišao 19:45) 
4. Nikola Tot – voditelj orijentacijske sekcije u HPD „Japetić“ Samobor  
   (došao 20:15 – otišao 21:20)  

 
Ukupno 9 od 9 članova Izvršnog odbora prisutno je na sjednici, konstatira se kvorum za rad. 
 

Sjednicu je otvorio i nazočne pozdravio predsjednik Saveza g. Darko Sakar, te je dao riječ      
organizatoru-domaćinu sjednice.  

Damir Gobec je pozdravio sve nazočne u ime OK „Vihor“ Zagreb u čijim se prostorima 
održava sjednica.   

Darko Sakar je predložio sljedeći dnevni red s obzirom na njegova saznanja i aktualnu 
situaciju: 

1. Usvajanje dnevnog reda; 
2. Usvajanje zapisnika sa 1. sjednice HSOT-e; 
3. Izvješće o obavljenom razgovoru sa Glavnim tajnikom HPS; 
4. Izvješće o stanju postupka registracije HSOT; 
5. Donošenje prijedloga plana preuzimanja tj. razdvajanja nadležnosti HPS 

od HSOT - određivanje hodograma za 2006.; 
6. Organizacija natjecanja za sezonu 2006.; 
7. Razno. 
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AD. 1 Usvajanje dnevnog reda 
 
Dnevni red je usvojen sa zaključkom da se nakon 6. točke odluči o mogućnosti proširenja 
predloženog i usvojenog dnevnog reda s obzirom na vrijeme trajanja sjednice. 
 
AD. 2 Usvajanje zapisnika sa 1. sjednice HSOT-e 
 
Zapisnik 1. sjednice IO HSOT je usvojen, jednoglasno. 
 

AD. 3   Izvješće o obavljenom razgovoru sa Glavnim tajnikom HPS 
 
Darko Sakar upoznaje prisutne sa tijekom održanog sastanka s predstavnicima HPS-a, 
sastanak se održao u Uredu HPS-a, a prisustvovali su mu Glavni tajnik HPS-a Darko Berljak, Ivo 
Tišljar - pročelnik KO HPS, te Zoran A. Krivokapić - v.d. tajnik HSOT.  
 
Darko Sakar je prenio stav Glavnog tajnika HPS-a u kome je on iznio svoje viđenje prelaznog 
razdoblja. Temeljni uvjet HPS-a je da prelazno razdoblje ne može završiti prije dana 31.12.2006. 
godine. Glavni tajnik HPS-a je predložio formiranje hodograma aktivnosti koje bi se trebale 
koordinirano provoditi u toku prijelaznog razdoblja. Takav pisani dokument trebao bi 
pripremiti HSOT-e i dati na usaglašavanje HPS-u, nakon čega bi se navedeni dokument 
verificirao uz posredovanje HOO. 
 
Drugi uvjet Glavni tajnik HPS-a je naveo korištenje odobrenih financijskih sredstava od strane 
HOO za 2006. godinu. Postavljen je jasan zahtjev da svi klubovi uključeni u natjecanja moraju 
biti članovi HPS-a i HSOT-e. U protivnom neće se omogućiti korištenje tih sredstava od HPS-a. 
 
Damir Gobec smatra da HSOT-e ima dovoljno snage da samostalno izbori svoju samostalnost, 
pa i status kod HOO-a. 
 
Ivica Urbanc smatra da je OK „Ris“ prošao preveliku Golgotu i doživio niz nepravdi dok je bio 
u članstvu HPS-a, te da nitko ne može „Ris“ prisiliti na učlanjenje u neki Savez ako za to ne 
postoji interes kluba.   
 
Željko Oršolić izražava zadovoljstvo što su se u Savezu okupili klubovi koji žele samostalni 
orijentacijski Savez. Savez vidi kao „našu“ organizaciju. Napominje da Statut HPS-a uopće ne 
prepoznaje orijentacijske udruge, već samo planinarske udruge, te da je to dovoljan 
argument koji jasno odražava stav HPS prema našem sportu, napominje da IOF priznaje 
orijentaciju, a ne planinarstvo. Smatra da već do sada ima dosta zamjerki na rad HPS sa 
raznih strana, te da članice Saveza moraju odlučiti samostalno o sudbini Saveza. HPS nema 
pravo prozivati Savez na temelju Zakon o športu, jer smatra da je sva potrebita zakonska 
regulativa od strane HSOT-e odrađena do ovoga trenutka po Zakonu. Vezano uz financijska 
sredstava od HOO, smatra da će onog trenutka kada Savez bude registriran sredstva biti 
usmjerena prema Savezu jer će i HOO shvatiti tko je nositelj orijentacijskog sporta u Hrvatskoj. 
 
Zoran A. Krivokapić još jednom ističe da su od strane tajnika HPS-a postavljena dva jasna 
uvjeta:  

• trajanje prijelaznog razdoblja ne smije trajati kraće od 31.12.2006. godine; 
• klubovi koji učestvuju u sustavu orijentacijskih natjecanja moraju biti članovi HPS-a, te 

da HPS očekuje izjašnjavanje Izvršnog odbora HSOT-a po tom pitanju. 
 
Darko Duhović smatra da HPS ne može nametnuti svoje stavove mimo Zakona. 
 
Damir Gobec smatra da bi trebalo ići na sastanak u HOO. 
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Željko Oršolić smatra da je dobro što su predstavnici HSOT-e otišli na miran i kulturan razgovor 
s predstavnicima HPS-a. U budućnosti u ovakvim slučajevima trebalo bi prakticirati da se 
Izvršni odbor pismeno izvijesti, da sa naše strane ostane zabilježen trag o tom događaju. 
Smatra da ne bi trebalo prihvatiti ucjene sa bilo koje strane dolazile. Ne treba stvarati nikakve 
ugovore ili dokumente obavezavajućeg karaktera između dva Saveza ukoliko nemamo 
interesa za tako nešto. 
 
Ivica Urbanc smatra da se kontakti između našeg Saveza i HPS-a trebaju odvijati pismeno, a 
ne usmeno po principu „rekla-kazala“ jer takav obrazac ponašanja savršeno odgovora 
Glavnom tajniku HPS-a. Drži da bi predsjednik HSOT-e trebao ubuduće voditi računa o svojoj 
predsjedničkoj razini, te ako već želi razgovarati sa nekim u HPS-a to je sigurno predsjednik 
HPS-a, a ne Glavni tajnik. Smatra da pročelnik KO HPS-a treba zaključiti rad KO HPS-a, te 
izvijestiti HPS da klubovi koji se bave sportskom orijentacijom su osnovali samostalni Savez i da 
više ne vide interes da participiraju u radu HPS-a. Najbolja moguća potpora Savezu je upravo 
postupak „Kapele“ i osnivanje novog orijentacijskog kluba koju pozdravlja. Smatra da i svi 
ostali klubovi koji još na neki način participiraju u radu KO HPS-a, trebaju se odlučiti na koju 
stanu hoće i to jasno dati svima do znanja. Očito je da HPS neće tolerirati klubove koji nisu 
njegovi članovi.  
 
Zaključak: 
 
IO HSOT je primio informaciju o obavljenom razgovoru s HPS-om na znanje. 
 
Darko Sakar će nazvati Glavnog tajnika HPS-a i izložiti stavove Izvršnog odbora HSOT-e, te mu 
prenijeti informaciju da Izvršni odbor smatra dualizam nespretnim rješenjem i da ga ne 
podržava. 
 
Prihvaćeno je da izvan zaključenog dnevnog reda u sklopu ove točke dnevnog reda se 
Izvršnom odbori obrati predstavnik OK „Kapela“ – predsjednik kluba Mladen Vukmanović.  
 
Mladen Vukmanović je iznio zamolbu i predao pismo namjere o učlanjenju u Savez.  
 
OK „Kapela“ dostavlja dokumente v.d. tajniku i izvješćuje Izvršni odbor da je registracija kluba 
u toku. 
 
Zaključak: 
 
Izvršni odbor pozdravlja osnivanje orijentacijskog kluba „Kapela“, te smatra da po izvršenoj 
registraciji kluba se on može primiti u privremeno članstvo do Skupštine koja će „Kapelu“ 
potvrditi kao punopravnog člana Saveza.  
 
 
AD 4 Izvješće o stanju postupka registracije HSOT 
 
Zoran A. Krivokapić podnosi izvješće da je nakon predaje dokumenata za registraciju 
dogovoren sastanak u državnoj upravi na kojem je uz  njega bio prisutan i Darko Sakar.  
 
Na sastanku je upravna savjetnica za registraciju udruga, navela neophodne ispravke u 
Statutu i Zapisniku vezane uz formalno-pravne detalje. Potrebno je žurno prilagoditi i dostaviti 
ispravljene klupske odluke o udruživanju.  
 
Željko Oršolić smatra da se odmah po registraciji moraju imenovati potpisnici. Smatra da izbor 
blagajnika bez definiranja odgovornosti ne smije biti napravljen. Zato predlaže da se ispravi 
natječaj „za blagajnika“ u natječaj „za računopolagatelja“. 
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Ivica Urbanc smatra da treba razgovarati o sjedištu Saveza. 
 
Zoran A. Krivokapić pojašnjava da je u dokumentima za registraciju navedeno sjedište u 
Zagrebu (Trg K. Čosića) i da je promjena adrese moguća nakon što bude završena 
registracija Saveza kod prihvaćanja novog Statuta. 
 
Darko Duhović smatra da pred Skupštinu treba ići sa novim Statutom i novim sjedištem 
Saveza. 
 
Željko Oršolić nema ništa protiv sjedišta Saveza u Delnicama, ali ističe da su sva sjedišta 
pretežno u Zagrebu (osim jedriličarskog). Smatra da o toj spoznaji  treba voditi računa i 
predlaže da se prilikom razgovora u HOO-a ne odstupa od uobičajene prakse vezane uz 
sjedište. Predlaže da se rasprava o promjeni sjedišta odgodi. Smatra da bi nakon registracije 
treba otići na razgovor u HOO i započeti postupak za primanje u privremeno članstvo u HOO. 
Ističe da treba pričekati donošenje novog Zakona o športu i onda ići s novim statutom koji će 
biti usuglašen sa novim Zakonom o športu. 
 
Ivica Urbanc smatra da u HOO ne treba ići bez izvršene kvalitetne pripreme i odgovarajućeg 
lobiranja. Smatra da uz sportsku struju treba u što većoj mjeri angažirati i političku struju kako 
bi Savez otvorio vrata HOO-a. Potrebno je pronaći način da se orijentacija prezentira na 
visokoj razini utjecajnim osobama  preko kojih bi orijentacijski sport mogao postati 
prepoznatljiv osobama koje vode HOO. Predlaže da svi koji su u mogućnosti u svojim 
sredinama počnu lobirati za Savez preko dostupnih institucija, te da se onda krene prema 
HOO. Konstatira da u Delnicama imaju okružje i naklonost sredine prema orijentacijskom 
sportu. Smatra da će Savez možda izgubiti neke stvari u razlazu s HPS-om, ali da će 
orijentacija dugoročno gledano dobiti. Predlaže da u Delnicama bude operativno središte jer 
iz postupka registracije Saveza je vidljivo da to sve skupa nedopustivo dugo traje. 
 
Darko Sakar izražava suglasnost i smatra da će od kvalitete pripreme ovisiti i rezultati. Predlaže 
da se napravi hodogram realizacije koncepta ulaska HSOT-e u HOO.  
 
Tomislav Varnica smatra da postoji vidljiva inertnost po tom pitanju i da treba uzeti prijedlog 
Ivice Urbanc ozbiljno u razmatranje da sjedište bude u Delnicama. 
 
Damir Miljković podržava kandidaturu Delnica za sjedište Saveza. 
 
Željko Oršolić smatra da treba odvagati taj prijedlog.  Smatra da se u HOO treba ući 
što prije i ako Delnice mogu pomoći u tome prihvaća da sjedište bude u Delnicama. Ukazuje 
na problem da je orijentacija premalo u medijima. 
 
Ivica Urbanc predlaže da osobno odradi posao koordinatora aktivnosti vezanih  za pripremu 
ulaska HSOT-e u HOO.  
 
Zaključci: 
 
Jednoglasno je odlučeno da se Interni natječaj za blagajnika poništi zbog krive formulacije.   
Potrebno je izvršiti ispravak natječaja za blagajnika, u natječaj za računopolagatelja. Interni 
natječaj je potrebno ponovo raspisati i publicirati na Internet stranici Saveza. 
 
v.d. tajnik Zoran A. Krivokapić se zadužuje da izradi potrebni ogledni dokument o imenovanju 
predstavnika za osnivačku skupštinu u cilju ispravka forme dokumenta. Dužan je kontaktirati 
klubove osnivače po tom pitanju, koordinirati prikupljanje odluka od klubova i prosljeđivanje u 
što kraćem vremenskom razdoblju u ured državne uprave.   
 
Ivica Urbanc se imenuje za koordinatora priprema za ulazak HSOT-e u HOO. 
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AD. 5 Donošenje prijedloga plana preuzimanja tj. razdvajanja nadležnosti HPS od HSOT -     
         određivanje hodograma za 2006.; 
 
Točka je skinuta s dnevnog reda. 
 
 
Nakon diskusije, proširen je dnevni red. 
 
Jednoglasno je usvojeno da se dnevni red proširi sa slijedećim točkama: 
 

  7. Donošenje prijedloga za Godišnji plan rada Saveza; 
  8. Donošenje prijeloga za finacijski plan Saveza u 2006.; 
  9. Priprema prijedloga novog statuta Saveza; 
10. Usvajanje kalendara natjecanja; 
11. Priprema prijedloga Pravilnika za natjecanja u orijentacijskom trčanju; 
12. Razno 

 
AD. 7 Donošenje prijedloga za Godišnji plan rada Saveza 
 
Ivica Urbanc upoznaje članove Izvršnog odbora sa prijedlogom Godišnjeg plana rada 
Saveza. Materijal je dostavljen članovima Izvršnog odbora u pismenom obliku (privitak 1). 
Smatra da, razrađen, ovaj Plan treba predstavljati osnovu za pripremu prijemne 
dokumentacije za HOO. 
 
Zaključak: 
 
Prijedlog Godišnjeg plana rada Saveza je prihvaćen, jednoglasno. 
 
AD. 8 Donošenje prijeloga za finacijski plan Saveza u 2006 
 
Ivica Urbanc upoznaje članove Izvršnog odbora sa prijedlogom financijskog plana Saveza. 
Materijal je dostavljen članovima Izvršnog odbora u pismenom obliku (privitak 2).  
 
Željko Oršolić smatra da se Izvršni odbor treba informirati o mogućnostima financijske potpore 
HOO kroz programe i projekte koje HOO financira. 
 
Ivica Urbanc predlaže da Damir Gobec pripremi popis svih programa i projekata koje 
financira HOO kako bi se blagovremeno pripremili planovi HSOT-e za 2007. godinu. 
 
Zaključci: 
 
Damir Gobec je dužan pripremiti za Izvršni odbor popis svih programa i projekta od kojih 
HSOT-e može očekivati financijsku potporu HOO. 
 
Prijedlog financijskog plana Saveza za 2006. godinu je prihvaćen, jednoglasno. 
 
AD. 9 Priprema prijedloga novog statuta Saveza 
 
Darko Duhović je uz pojašnjenja prezentirao novi prijedlog Statuta.  
 
Predloženo je da se detaljnije razmatranje odloži. 
 
 
 



Hrvatski savez  za orijentacijsko trčanje 
  

 - 6 - 
 

 
Zaključak: 
 
Svi članovi Izvršnog odbora dužni su iščitati pripremljen prijedlog novog Statut, te uz 
koordinaciju sa Darkom Duhovićem usuglasiti konačni prijedlog Statuta za Skupštinu Saveza.   
 
Prijedlog je prihvaćen, jednoglasno. 
 
AD. 10 Usvajanje kalendara natjecanja 
 
Tihomir Salopek izlaže o koncepciji prijedloga Kalendara natjecanja za 2006. godinu (privitak 
3). 
 
Darko Sakar smatra da Izvršni odbor bi trebao djelovati kroz tematska povjerenstva i na taj 
način postići efikasnost u radu. 
 
Ivica Urbanc predlaže da Izvršni odbor mora razmišljati o pronalaženju mogućnosti da se 
klubovima organizatorima pomogne u organizaciji natjecanja. Ne bi se smjelo događati da 
su klubovi prepušteni sam sebi kada organiziraju natjecanja. Predlaže da Tihomir Salopek 
bude Povjerenik za natjecanja. Kao povjerenik bi sastavio povjerenstvo koje će raditi na 
koordinaciji i pomoći u organizaciji natjecanja i provođenju istih. 
 
Ivica Urbanc predlaže da se natjecanje u Brodu na Kupi 13.5.2006. proglasi Državnim 
prvenstvom za osnovne škole. Preko Saveza školskih sportskih društava treba djelovati da se 
uključi u sustav školskih natjecanja. 
 
Damir Gobec predlaže da se s tim ide preko Saveza školskih športskih društava. 
 
Nikola Tot je došao na sjednicu Izvršnog odbora u 20:15 sati, te je zamoljen je od strane Darka 
Sakara da se kao voditelj orijentacijske sekcije u HPD „Japetić“ iz Samobora  očituje o 
prihvaćanju organizacije natjecanja u Samoboru pod patronatom HSOT-e. 
 
Nikola Tot izražava nepovjerenje prema radu Izvršnog odbora, te navodi da Izvršni odbor ne 
poštuje vlastite odluke. Navodi da u Zapisniku sa 1. sjednice piše jedno, a iz osobne prepiske 
sa članovima Izvršnog odbora (D. Duhović, D. Gobec, I. Urbanc) je zaključio da je došlo do 
promjene stavova vezanih uz razduživanje sa HPS-om. Izražava svoje razočaranje jer se bira 
teži i bolniji put do priznavanja Saveza u HOO i IOF-u, te dolaska do odobrenih financijskih 
sredstava bez suradnje s HPS-om. 
 
Darko Sakar iznosi stavove Izvršnog odbora prema prelaznom razdoblju koji su doneseni u 
okviru prethodnih točaka dnevnog reda. 
 
Ivica Urbanc pojašnjava stavove i interese HSOT-a, te skreće pozornost da HSOT-e nudi svima 
koji se žele baviti orijentacijskim sportom da to ostvare kroz  „privremenu natjecateljsku 
registraciju“. Drugo je pitanje, da li je tako nešto kompatibilno sa regulativama Saveza čiji 
članovi imaju potrebu se natjecati na natjecanjima pod patronatom HSOT-e. 
 
Darko Sakar postavlja pitanje da li HPD „Japetić“ iz Samobora može i želi organizirati 
natjecanje i prihvatiti članove HSOT-e kao učesnike natjecanja. 
 
Nakon diskusije u cilju pronalaženja rješenja, Željko Oršolić smatra da treba pomoći 
orijentacistima HPD „Japetić“ iz  Samobora, ali da si oni i sami trebaju pomoći. Ponavlja stav 
Saveza da su vrata svima otvorena. 
 
Nikola Tot je napustio sjednicu u 21:20.  
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Zaključci: 
 
Kalendar natjecanja prihvaćen je jednoglasno uz otvorenu mogućnost promjena u 
slučaju natjecanja koje organiziraju POK „Torpedo“ i OK „Lokve“. Kalendar će se publicirati 
na Internet stranici Saveza.  
 
Prijedlog da se ove godine održi eksperimentalno državno prvenstvo u orijentacijskom trčanju 
za osnovnoškolce u Brodu na Kupi jednoglasno je podržan. Potrebno je ostvariti kontakt sa 
Savezom športskih sportskih društava, te osigurati verifikaciju natjecanja od njihove strane.  
 
Tihomir Salopek jednoglasno je izabran za Povjerenika za natjecanja.  
Povjerenik za natjecanja objedinjuje i koordinira radom na područjima;  

• pripreme i organizacije natjecanja; 
• kontrole natjecanja; 
• rada vijeća sudaca; 
• promocije i unapređenju orijentacijskog sporta. 

 
HPD „Japetić“ iz  Samobora se omogućava da uđu u sustav natjecanja pod patronatom 
HSOT-e ako to žele. Dužni su poštivati proceduru koja se odnosi na „privremenu natjecateljsku 
registraciju“.  
 
AD. 11 Priprema prijedloga Pravilnika za natjecanja u orijentacijskom trčanju 
 
Darko Sakar predlaže da se Pravilnik za natjecanja u orijentacijskom trčanju prihvati kao 
prelazni pravilnik. 
 
Zaključak: 
 
Privremeni „Pravilnik za natjecanja u orijentacijskom trčanju“ je jednoglasno usvojen. 
 
AD. 12 Razno 
 
Ivica Urbanc upoznaje članove Izvršnog odbora: 
 

• na natječaj za blagajnika nema pristiglih molbi; 
• na natječaj za direktora reprezentacije stigla je dokumentacija Damira Gobca; 
• na natječaj za v.d. tajnika stigla je dokumentacija Alena Tadijanić; 
• na natječaj za znaka Saveza pristiglo je sedam radova od četiri autora. 

 
Rasprava po pitanju natječaja nije vođena.  
 
Darko Duhović predlaže da se raspravi status HOD „Mihanović“  iz  Zagreba, te pita da li je 
sve u redu sa predanom prijemljenom dokumentacijom.  
 
v.d. tajnik Zoran A. Krivokapić izvještava da je dokumentacija pregledana i da udovoljava 
kriterije za prijem u privremeno članstvo.  
 
Zaključak: 
 
Donesena je jednoglasna odluka po kojoj se HOD „Mihanović“  iz  Zagreba prima u 
privremeno članstvo Saveza.  
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Sjednica Izvršnog odbora Hrvatskog saveza za orijentacijsko trčanje završila u 22,15 sati.  

 

PRIVITAK: 

- Privitak 1 - Godišnji plan rada HSOT-e za 2006; 

- Privitak 2 - Finacijski plan Saveza u 2006; 

- Privitak 3 - Kalendar natjecanja za 2006. 

 

 

Zapisnik vodio 
 
 

 
Zoran A. Krivokapić 

 
 
 
 
 

Hrvatski savez 
za orijentacijsko trčanje 

predsjednik 
 

Darko Sakar 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


